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Zpráva revizní komise (RK)  Českého svazu chovatelů masného skotu, z.s. pro Výroční 

členskou schůzi konanou v Hotelu MEDLOV , 21. září 2023 

 

 

Revizní komise pracovala od září roku 2021 ve složení: předseda Ing. David Hruška, 

členové Adolf Loos, Ing. Jan Hromas, Ing. Vladimír Matěj Šašek; Ing. Štěpán Šebelka se do jednání 

RK zapojil po kooptaci 11.4.2023. 

 

Revizní komise se za dané období sešla 2x a to na řádně svolaném zasedání v termínech 

11.4.2023 (online) a 7.8.2023 (Brodce), dále pak na pracovních schůzkách organizovaných 

online, po telefonických a konferenčních hovorech. Poslední řádné zasedání proběhlo, tak jako 

již tradičně, v sídle účetní firmy svazu v Brodcích nad Jizerou. Přítomni byli všichni výše 

jmenovaní  členové RK mimo pana Šebelky, který se řádně omluvil, ředitel ČSCHMS Kamil Malát, 

Dis. a paní účetní Eva Šelepová. 

Revizní komise průběžně sledovala a hodnotila plnění hlavních úkolů vyplývajících 

z jednání výboru a předkládaných výsledků Svazu, řešila podněty jí adresované, při vlastním 

jednání v Brodcích byla obeznámena zejména s hospodařením Svazu za minulé účetní období 

k 30.6.2023.  Na základě těchto poznatků předkládá členskému shromáždění k posouzení 

následující závěry, doporučení a stanoviska: 

 

 

1. Činnost Výboru ČSCHMS 

 

Výbor Svazu se v uplynulém období sešel k 7 řádným či pracovním zasedáním (2 x online, 5 

x s osobní účastí). Ze všech jednání jsou pořízeny zápisy s úkoly a opatřeními. K činnosti Výboru 

není připomínek. 

 

 

 

mailto:info@cschms.cz
http://www.cschms.cz/


2. Hospodaření Svazu 

 

Po řádném zasedání RK v místě účetní firmy Spolku a objasnění a rozklíčování vybraných 

položek hospodaření RK k předloženému hospodaření nemá výhrad.  

 

 

Stav k 30. 6. 2022 

 

Účetní zisk        -  229 141 Kč 

Základ daně č                       0 Kč)     

Daňová povinnost                          0 Kč  0,23 Kč) 

  

Vyhodnocení hospodaření za uplynulé účetní období, plán úspor a dalšího 

hospodaření (finančního a personálního).  

 

Členové RK si na základě porovnání s výsledovkami předchozích let vyžádali podrobnější 

informace k položkám obchod skotu, výstavy, mzdové a cestovní náklady. Proběhla diskuze nad 

účtováním dotací ve vztahu k rozdílnému časovému posunu výdajů a příjmů způsobeným 

zpětným proplácením dotací. Přítomní požádali o vysvětlení způsobu odpisů pořízených 

služebních vozů a to jak se promítly do hospodářského výsledku. Dotazy ohledně odepisování 

služebních vozidel, jejich ceny, servisování a budoucí úspor z hlediska nákladů. Zástupci RK si 

pro další rozbor vyžádali od účetní a ředitele spolku informace o mzdových nákladech za rok 

2021-2023 a vývoji stavu počtu krav v KÚ a počtu řádných členů spolku.  

 

Revizní komise doporučuje, vzhledem k výdajům spojeným se vzrůstajícím počtem 

zaměstnanců, aby se v průběhu dalšího hospodářského období hledaly úspory na straně 

nákladů (optimalizace a efektivita výkonů) a zároveň hledaly zdroje na straně výnosů. 

 

 

 

 

 

 

 

Kč) 



3. Projednávání podnětů k prošetření žádostí adresovaných RK 

 

a) Podnět Ing. Josefa Papáčka  

Dne 23. října 2022 zaslal Ing. Papáček podnět s žádostí o prošetření působení člena RK 

pana Adolfa Loose jako náhradníka zástupce do výboru za plemeno Limousine.  

Předseda RK potvrdil, že dle platných stanov není možné působit v obou funkcích 

současně. Pan Loos s výkladem souhlasí a sdělil, že se žádného jednání výboru nezúčastní 

a na nejbližším jednání klubu bude zvolen nový náhradník zástupce do výboru. 

 

b) Podnět pana Milana Bílka  

Pan Bílek se obrátil na předsedu RK s několika podněty, které poté hromadně 

zformuloval ve svém emailu ze dne 23. března 2023. RK si pro zodpovězení otázek 

vyžádala stanovisko JUDr. Pavliše, z jehož odpovědí pak čerpala.  

 

Podnět I) Má Asociace jakékoliv právo vystupovat jménem Klubu? Přebírat za něj 

agendu a jakkoliv oslovovat členy PK AA jiné než svoje vlastní členy a to pod hlavičkou 

nebo pod dojmem toho, že tak činí v zastoupení všech členů PK AA a nebo pod hlavičkou 

Svazu? Pokud ano tak v jakých případech a z jakého mandátu?  

- Asociace má právo z rozhodnutí jednání klubu z října 2022 vystupovat a jednat 

jménem klubu, ale musí tak být zjevně uvedeno. Asociace chovatelů Aberdeen Angus 

je tak oprávněna jako spolek jednat za Klub AA, vyplývá-li z konkrétního jednání, že 

tak jedná v zastoupení Klubu AA. Z pozvánky na 31. března 2023 nevyplývá, že by 

bylo svoláno shromáždění členů Klubu AA, ani že se jedná o jakékoliv jednání v 

zastoupení Klubu AA. Výslovně je uvedeno, že se jedná o schůzi členů plemenné knihy 

(jakožto zvláštního panelu, který sám o sobě není organizační složkou Svazu, neboť 

členská základna se s členy Svazu nemusí nutně překrývat), která má své víceméně 

odborné pravomoci, a dále pak schůzi Asociace (jakožto samostatné právnické 

osoby).  

 

Podnět II) Je svolání schůze tímto způsobem, bez patřičných náležitostí a v rozporu 

se stanovami možno považovat za platné ve vztahu k členům Klubu? Je možné usnesení 

vztahující se ke Svazu a Klubu (a tím členům PK AA) z takové schůze považovat za platná? 



- Z výše uvedeného tedy plyne, že se nejedná o schůzi Klubu AA jakožto organizační 

složky Svazu, ale o schůzi jiných složek/subjektů. Závěry ze schůze Asociace tak 

nejsou závěry Klubu AA a je nezbytné je považovat za závěry od Svazu nezávislého a 

odděleného subjektu (jeho interní záležitost). Jejich závěry (z důvodu personálního 

propojení značné části chovatelů plemene AA) lze brát jako podnět k jednání a jistý 

„hlas lidu“, nejedná se však o závěry organizační složky Svazu, tudíž pro Vás nejsou 

závazné. Závěry schůze „členů plemenné knihy“ nelze považovat za závěry Klubu AA 

(nebylo tak svoláno a ani to z pozvánky nikterak alespoň nepřímo nevyplývá), ale 

toliko za hlas těchto chovatelů, jakožto neformálního shromáždění sui generis se 

svým specifickým postavením ve vztahu ke šlechtitelství a k volbě Rady PK, nikoliv 

ke Svazu jako takovému. Shromáždění členů plemenné knihy ani není výslovně 

orgánem Svazu ani jeho organizační složkou (srov. § 11 stanov). Na základě výše 

uvedeného právního rozkladu se RK domnívá, že bod 5 schůze „Stanovisko chovatelů 

AA k úpravě stanov ČSCHMS“ měl být projednáván na jednání klubu AA.  

 

Podnět III) Je možné aby soubor kontaktů na členy PK byl používán k rozesílání 

informací třetím subjektem a šíření informací nesouvisejících s Klubem a potažmo 

Svazem? GDPR? 

-  Členy plemenné knihy by měl svolávat předseda rady PK (i když to není výslovně 

uvedeno). On si musí zdůvodnit, kde k údajům přišel, od koho, kdo mu je předal a 

zdali k tomuto měl oprávnění. 

 

c) Dotazy pana Petra Bernarda  

(emailem z 2.8.2023 k rukám předsedy RK) 

I) Jakou celkovou finanční sumu vydal svaz na pořádání VČS a mimořádných ČS v 

souvislosti s volbou současného předsedy svazu?  

II) Od jakého data je současný předseda svazu, jeho členem?  

III) Je možné, aby nečlen byl součástí managmentu a výkonných orgánů ČSCHMS? Pokud 

to je možné, od jakého data a na základě jakého usnesení?  

IV) Z jakého důvodu nezveřejňuje RK zápisy na webu ČSCHMS?  

V) Jaký status má "neformální setkání chovatelů" ve struktuře chovatelských klubů, před 

zasedáním VČ ČSCHMS se zásadními pozměňovacími návrhy?  



Revizní komise konstatuje, že dle jejího názoru žádný z uvedených bodů nemá charakter 

podnětu k prošetření revizní komisí.  

Ve věci bodů I) a II) Vám navrhujeme požádat předsedu spolku, aby zodpovězením 

pověřil aparát spolku.  

Odpověď na bod III) je rozsáhlá dle konkrétního orgánu či organizační složky a můžete ji 

nalézt v platných stanovách spolku.  

K bodu IV) konstatujeme, že všechny zápisy z uzavřených jednání jsou zveřejněny na 

webu spolku.  

K bodu V) sdělujeme, že status takového setkání je neformální. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Častolovice, 20. září 2023    

 

 

Revizní komise Českého svazu chovatelů masného skotu: 

 

Ing. David Hruška - Střední škola zemědělská a veterinární Lanškroun 

Adolf Loos 

Ing. Vladimír Matěj Šašek 

Ing. Jan Hromas 

Ing. Štěpán Šebelka (kooptován 11.4.2023) 

 


